
ROIV.0012.2.7.2016

Protokół nr 18/16

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Ochrony Środowiska

w dniu 20 września 2016r.

Posiedzenie Komisji odbyło się w Urzędzie Gminy w Psarach w godzinach od 13:30 do

godz. 15:00. W posiedzeniu uczestniczyło 7 radnych. 

1. Pani Grażyna Polasiak -  Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

2. Pani Krystyna Kluszczyk -  Członek Komisji,

3. Pani Anna Gwiazda -  Członek Komisji,

4. Pani Joanna Kruszewska -  Członek Komisji,

5. Pan Adam Adamczyk - Członek Komisji,

6. Pan Krzysztof Dulko - Członek Komisji,

7. Pan Wiesław Zarychta - Członek Komisji,

oraz

Pan Tomasz Sadłoń -          Wójt Gminy Psary,

Pani Mirella Barańska – Sorn -          Sekretarz Gminy Psary,

Pani Joanna Przybyłek - Skarbnik Gminy Psary,

Pan Jacenty Kubica - Przewodniczący Rady Gminy Psary,

Pani Agnieszka Sarnik - Kierownik OPS w Psarach,

Pan Łukasz Siwczyk - Dyrektor ZGK w Dąbiu,

Pan Jan Kraśkiewicz - Prezes ZNP o/Psary,

Pani Anna Kotela - Kierownik Ref. Przedsięwzięć Publicznych,

Pan Karol Poznar - Kierownik  Ref.  Inwestycji  i  Remontów
w Urzędzie Gminy,

Pan Rafał Kubik - Zastępca Kierownika Ref. Przedsięwzięć 
Publicznych w UG.

Posiedzenie  Komisji  rozpoczęła  Pani  Krystyna  Kluszczyk  –  Zastępca  Przewodniczącej

Komisji, która powitała gości, a następnie przedstawiła porządek posiedzenia obejmujący:

1. Stopień zaawansowania prac związanych z realizacją programów proekologicznych.

2. Informacja  dotycząca  funkcjonowania  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych  –

zabezpieczenie ilości miejsc w oddziałach w odniesieniu do potrzeb rodzin.

3. Prace projektowe dot. budowy i rozbudowy obiektów oświatowych w gminie.

1



4. Realizacja zadań związanych z zagospodarowaniem przestrzeni publicznej.

5. Wsparcie gminnych zadań inwestycyjnych środkami pozabudżetowymi.

6. Analiza materiałów na sesję.

7. Sprawy bieżące.

Sprawy bieżące:

W sprawach bieżących zostały poruszone następujące kwestie:

1. Pan Jan Kraśkiewicz – Prezes Międzygminnego Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego

o/Psary  przedstawił  problem  związany  z  rewolucją  systemu  oświaty,  jaką  czeka  Gminę

w najbliższym czasie,  a mianowicie likwidacja gimnazjum i  odbudowa szkoły podstawowej od

podstaw. 

 Dalsze  posiedzenie  Komisji  prowadziła  Pani  Grażyna  Polasiak  –  Przewodnicząca  Komisji

Oświaty.

2. Pani Anna Gwiazda:

- zapytała o rozpoczęcie prac na ul. Wspólnej w Psarach

 Pan  Wójt  wyjaśnił,  iż  trwają  prace  nad  przyszłorocznym  budżetem  gminy,  poza  tym

wiadomo, że droga ta, jest w złym stanie i należy podjąć wobec niej jakieś działania. 

–  zapytała czy na terenie gminy jest darmowa sterylizacja kotów

Pan Wójt odpowiedział, iż na terenie gminy nie ma darmowej sterylizacji kotów.

- zapytała,  czy są prowadzone rozmowy z koleją odnośnie ul.  Kolejowej  w Psarach (drogi nie

utwardzonej).

– poinformowała,  iż  w  imieniu  mieszkańca  Gródkowa  zgłosiła  sprawę  do  radnej  z  Grodźca

w sprawie zasypania korytek przez jednego z mieszkańców oraz dojazdu do jego działki.

– zapytała, jak długo trwa procedura wydania zgody na budowę szamba ekologicznego.

 Pani Anna Kotela – Kierownik Ref. Przedsięwzięć Publicznych wyjaśniła, iż w pierwszej

kolejności  należy posiadać badanie geotechniczne a następnie dokonać zgłoszenia w Starostwie

Powiatowym w Będzinie w wydziale architektury. Następnie po wybudowaniu szamba, ale przed

użytkowaniem należy złożyć zgłoszenie do eksploatacji.

– w imieniu mieszkanki poprosiła o wycięcie w drodze w parku Reymonta samosiejki klonów.

– zwróciła się z prośbą wyczyszczenia korytek wzdłuż ulicy Wolności w Psarach (ślepa droga).

– poprosiła  o  przywrócenie  stanu  drogi  do  pierwotnego  (przed  awarią  wodociągową)  na  ul.

Wolności 18 w Psarach.

– w imieniu mieszkanki z ul.Wspólnej 12 w Psarach zgłosiła jej zalewanie z ul. Strzyżowickiej

i Kijowskiej.
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– poprosiła o przesłanie informacji przedstawionej przez Pana Wójta na zebraniu wiejskim w dniu

19 września br. w sprawie dokonanych realizacji inwestycyjnych w sołectwie Psary.

-  zobligować  właściciela  na  ul.  Kwiatowej  w  Gródkowie  o  wycięcie  krzewów  i  drzew,  które

zachodzą na ulice (zwłaszcza naprzeciwko posesji pana Kusia).

3. Pani Krystyna Kluszczyk:

-  zwróciła  się  z  prośbą,  aby w przyszłorocznym budżecie  gminy zwiększyć  dotację  dla  Klubu

Sportowego w Górze Siewierskiej.

 Pan Wójt  wyjaśnił,  że  jeśli  chodzi  o dotację dla  Klubu to są one przyznawane zgodnie

z programem współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

– zwróciła uwagę na ogrzewanie budynku byłej szkoły w sezonie grzewczym. Nadmieniła, iż jeśli

ten obiekt będzie użytkowany to należałoby tam pogrzać w okresie mrozów, z uwagi na panujący

zapach wilgoci. 

– zgłosiła sprawę dotyczącą rowu przy ul. Kościuszki w Górze Siewierskiej, gdzie przy kolejnym

przeglądzie dot. jakości robót okazało się że z opóźnieniem podjęto sprawę zasiania trawy, która

miała  się  rozkrzewić.  Po  przeglądzie  wpłynęły  następujące  wnioski:  płyty  korytkowe  należy

osadzić a następnie zabezpieczyć ziemię.

– poprosiła  o  wykoszenie  terenu  przy  budynku  starej  szkole  łącznie  z  wycięciem wystających

gałęzi żywopłotu.

– przypomniała o wykonaniu poprawek na ul. Kościuszki w Górze Siewierskiej.

4. Pani Grażyna Polasiak:

-  zgłosiła  zdewastowane  urządzenia  na  placu  zabaw  w  Goląszy  Dolnej  (uszkodzona  furtka

wejściowa  –  brak  zamka).  Poprosiła  o  zaplanowanie  w  przyszłorocznym  budżecie  środków

finansowych na monitoring placu zabaw.

- poprosiła o częstsze wykaszanie trawy na placu zabaw w Goląszy Dolnej.

- zgłosiła zeschnięte tuje.

- zapytała o postęp prac przy wymianie wiat przystankowych oraz kiedy można spodziewać się

wymiany wiaty w Goląszy Dolnej.

 Pan Łukasz Siwczyk – Dyrektor  ZGK objaśnił,  iż  umowa na montaż wiat  i  wykonanie

peronów została podpisana, z terminem realizacji do 10 grudnia br. 

W  dalszej  części  przystąpiono  do  omawiania  projektów  uchwał,  w  sprawie  przyjęcia

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Psary na lata 2016-2019.

Pani Agnieszka Sarnik – Kierownik OPS w Psarach poinformowała, iż Gminny Program

Wspierania  Rodziny  jest  dokumentem  strategicznym  opracowanym  w  celu  realizowania  przez

wspólnotę samorządową konstytucyjnej zasady udzielania szczególnej pomocy rodzinie i dziecku.
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Podstawowym  zadaniem  Ośrodka  jest  bezpośrednie  organizowanie  i  wykonywanie  zadań

związanych z zaspokojeniem potrzeb jednostek i rodzin pozostających w trudnej sytuacji życiowej

poprzez  rozpoznawanie  tych  potrzeb,  bezpośrednie  i  pośrednie  udzielanie  świadczeń  w  formie

pieniężnej, rzeczowej i usługowej. 

Kolejny projekt uchwały dotyczy uchwalenia lokalnych programów osłonowych z zakresu

pomocy społecznej,  w skład której wchodzą: lokalny program „Nadzieja”, „Koperta życia” oraz

lokalny program dla dzieci i młodzieży „Aktywność= Kreatywność”.

Ad.1 - Stopień zaawansowania prac związanych z realizacją programów proekologicznych.

Pani Grażyna Polasiak – Przewodnicząca Komisji Oświaty poinformowała, iz Członkowie

Komisji  otrzymali  informację  na  w/w  temat  z  wyszczególnieniem  wdrażanych  programów

proekologicznych. 

Ad.2  - Informacja  dotycząca  funkcjonowania  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych  –

zabezpieczenie ilości miejsc w oddziałach w odniesieniu do potrzeb rodzin.

Pani Grażyna Polasiak – Przewodnicząca Komisji Oświaty wyjaśniła, że z przedstawionego

materiału można dowiedzieć się o ilości miejsc w oddziałach przedszkolnych oraz ilości dzieci.

Uwag nie wniesiono.

Ad.3 - Prace projektowe dot. budowy i rozbudowy obiektów oświatowych w gminie.

Przewodnicząca Komisji Oświaty wyjaśniła, iż radni otrzymali informację na temat prac

projektowych w zakresie rozbudowy obiektów oświatowych w gminie, tj. projektu budowy żłobka

w  Psarach,  zagospodarowania  terenu  przy  ZSP nr  2  w  Sarnowie,  rozbudowie  budynku  ZSP

w Gródkowie,  projektu termomodernizacji budynku SP w Strzyżowicach, projektu modernizacji

kuchni,  zaplecza  i  pomieszczeń  dodatkowych  w   ZSP  w  Dąbiu,  projektu  rozbudowy  SP

w Strzyżowicach.

Ad.4 - Realizacja zadań związanych z zagospodarowaniem przestrzeni publicznej.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  przedstawiła  informację  na  w/w temat,  do  której  nie

wniesiono uwag.

Ad.5 - Wsparcie gminnych zadań inwestycyjnych środkami pozabudżetowymi.

Przewodnicząca Komisji Oświaty zaprezentowała radnym przedłożoną informację na w/w

temat, która zawierała dane dotyczące tytułu projektu oraz krótki jego opis, wartość projektu, kwotę

dofinansowania oraz datę podpisania umowy lub uzyskania decyzji o przyznaniu dofinansowania.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  przedstawiła  wnioski,  które  otrzymały  wsparcie:  Animator  –

Moje Boisko Orlik 2012, przebudowa drogi gminnej ul. Bocznej w Psarach wraz z przebudową

drogi gminnej ul. Łącznej w Psarach, remont części budynku remizy OSP w Strzyżowicach wraz

z  zagospodarowaniem terenu  wokół  budynku  w celu  utworzenia  Centrum Usług  Społecznych,

4



E-Psary  –  zwiększenie  dostępu  do  cyfrowych  usług  publicznych  na  terenie  Gminy,

termomodernizacja   budynków  użyteczności  publicznej  na  terenie  Gminy,  budowa  oświetlenia

hybrydowego na terenie Gminy, instalacja systemów fotowoltaicznych dla budynków użyteczności

publicznej,  zakup  ciężkiego  samochodu  bojowego  dla  OSP  w  Strzyżowicach,  zapewnienie

bezpieczeństwa publicznego poprzez rozbudowę systemu monitoringu na terenie Gminy.

Ad.6 - Analiza materiałów na sesję.

1. Zmian w budżecie gminy na 2016r.

Pani  Joanna  Przybyłek  –  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  informując,  że

zmiany w planie  dochodów wynikają  z  konieczności  wprowadzenia  do  budżetu  dochodów dla

Gimnazjum w Psarach na realizację projektu Programu Erasmus + pn. Parterstwa strategiczne –

współpraca szkół w kwocie 19 680,85 zł oraz dotacji z WFOŚiGW w Katowicach na profilaktykę

zdrowotną  dzieci  realizowaną  w  trakcie  wyjazdów  śródrocznych  w  roku  szkolnym  2015/2016

w kwocie 9 260,00 zł. Zmiany w planie wydatków bieżących i inwestycyjnych spowodowane są

dostosowaniem planu do faktycznych potrzeb.

2. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Psary na lata 2016-2036.

Pani Joanna Przybyłek – Skarbnik Gminy objaśniła, iż zmiana WPF obejmuje uaktualnienie

kwot dochodów i wydatków budżetu na 2016r. oraz wprowadzenie przedsięwzięcia pn. rozbudowa

infrastruktury przedszkolnej w Gminie – SP w Gródkowie.

3. Udzielenia  dotacji  celowej  w  formie  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Będzińskiego

z przeznaczeniem dla Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Będzinie.

Pani Joanna Przybyłek – Skarbnik Gminy poinformowała, iż uchyla się uchwałę podjętą

w  tym  temacie  23  czerwca  2016r.  oraz  uchwałę  z  25  sierpnia  2016r.  w  sprawie  przekazania

środków  finansowych  na  Wojewódzki  Fundusz  Wsparcia  Państwowej  Straży  Pożarnej

z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  zakupu  samochodu  specjalnego  operacyjnego  i  wobec

powyższego  należy  podjąć  uchwałę  z  poprawionymi  zapisami  w  sprawie  udzielenia  pomocy

finansowej  dla  powiatu  będzińskiego  z  przeznaczeniem dla  Komendy  Powiatowej  Państwowej

Straży  Pożarnej  w  Będzinie  na  dofinansowanie  (15  000  zł)  zakupu  samochodu  specjalnego

operacyjnego. 

Wolne wnioski:

1. Pan Adam Adamczyk poinformował, iż zawodnik Gminnej Akademii Piłki Nożnej – Miłosz

Majcherczyk  został  powołany do  reprezentacji  Polski  grupy  Super  Fills,  gdzie  najzdolniejsza

młodzież z całej Polski jest wybierana do takiego zespołu. Pan Adam Adamczyk oznajmił, iż jest to

olbrzymie wyróżnienie dla Gminnej Akademii. Problem tkwi w tym, iż te zgrupowania są bardzo

kosztowne, wobec powyższego zwrócił się z prośbą o przychylne rozważenie wniosku w sprawie
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przyznania stypendium sportowego.

2. Pan Jacenty Kubica – Przewodniczący Rady Gminy Psary przedstawił pismo - skargę, które

wpłynęło  do  Rady  Gminy  w  sprawie  sposobu  zatrudniania  pracowników  do  Urzędu  Gminy.

Adresatem pisma jest osoba, która w adresie zamieszkania podała adres Urzędu Gminy. Wobec

powyższego należy to pismo traktować jako donos.

3. Pani Joanna Kruszewska zapytała o remont garaży OSP w Strzyżowicach.

Pan  Wójt  objaśnił,  że  została  podjęta  decyzja,  aby  połączyć  to  zadanie  z  budową  sali

w Strzyżowicach. Projekt został zlecony i  koszt zadania wyszedł ogromny, wobec czego należy się

zastanowić, czy prace będą podzielone etapami czy zostaną wykonywane w całości. 

4. Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  przedstawiła  pismo  –  skargę  Partii  Zieloni  na

nieprawidłowości  w  funkcjonowaniu  karty  ŚKUP,  która  domaga  się  natychmiastowego

poprawienia występujących niedogodności.

Przewodnicząca Komisji Oświaty wobec wyczerpania tematów, zakończyła obrady. Na tym

posiedzenie zakończono.

Krystyna Kluszczyk                       Grażyna Polasiak

Zastępca Przewodniczącej Komisji Przewodnicząca Komisji 
Oświaty,  Kultury,  Zdrowia
 i Ochrony Środowiska

Podpisy Członków Komisji:

1. Anna Gwiazda - ….....................................................

2. Joanna Kruszewska - ........................................................…

3. Krzysztof Dulko - …...................................................…

4. Adam Adamczyk - ….......................................................

5. Wiesław Zarychta - .….….…..….….…..…..…..….…….

Protokół sporządziła:
Katarzyna Mucha
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